
 

 

София  1202,  ул. „Георг  Вашингтон”  №  22;  тел.:  02/810 69 55;   e-mail:  priemna@ombudsman.bg 

              ДО 
ПРОФ. АСЕНА СЕРБЕЗОВА 

МИНИСТЪР НА ЗДРАВЕОПАЗВАНЕТО 

пл. "Света Неделя" № 5 

гр. София 1000 

 

Относно: Проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 4 от 2009 г. 

за условията и реда за предписване и отпускане на лекарствени продукти 

 

 

УВАЖАЕМА ПРОФЕСОР СЕРБЕЗОВА, 

 

Обръщам се към Вас със становище, във връзка с публикувания на Портала за 

обществени консултации Проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 4 от 

2009 г. за условията и реда за предписване и отпускане на лекарствени продукти. 

С разбиране към необходимостта и предимствата от въвеждане на изцяло електронно 

здравеопазване, в това число при предписване и получаване на лекарствени продукти, като 

омбудсман бих искала да изразя силното си безпокойство за правата на уязвими групи 

граждани, които могат да бъдат засегнати от отпадането на възможността за предписване 

на лекарствени продукти на рецептурна бланка с бял цвят на хартиен носител. 

Смятам, че непредписването или забавянето на преписването на лекарствена 

терапия, независимо от причините (например: липса на инфраструктура и гарантирана 

интернет връзка на територията на цялата страна; лекари и  лекари по дентална медицина, 

а също малки аптеки, които нямат сключен договор с Националната здравноосигурителна 

каса (НЗОК) и съответно не разполагат с необходимия софтуер; пациенти в болница за 

лекарства извън тези, които се предписват с лекарствен лист), ще наруши правото на 

пациентите на достъп до лекарствена терапия, която е неотменна част от медицинското им 

обслужване.  

Бих искала също да обърна особено внимание върху възможните затруднения за 

възрастни и трудноподвижни хора, когато рецептите им не могат да им бъдат своевременно  

издадени при посещение на лекаря в дома, както и да бъдат изпълнени в най-близката и 

достъпна за тях аптека. Това е относимо и за посещения на екипи на спешна помощ в 

случаите, когато не се налага хоспитализация, а на пациента се предписват лекарствени 

продукти за домашно лечение. 

Във връзка с изложеното по-горе, като обществен защитник, бих искала да обърна 

внимание върху необходимостта и да препоръчам обсъждане и регламентиране и за в 

бъдеще на възможност, предписването на лекарствени продукти на рецептурна бланка с бял 

цвят да може да се извършва и на хартиен носител. 

Бих искала да изразя надежда, че правото на гражданите от цялата страна на достъп 

до лекарствени продукти, отпускани по лекарско предписание, ще бъде гарантирано. 

 

        С уважение,  
 ПРОФ. Д-Р ДИАНА КОВАЧЕВА 

ОМБУДСМАН НА РЕПУБЛИКА 

БЪЛГАРИЯ 


